
Tidligere  amerikansk
ambassadør til USSR:
Hvad sker der, når man gør en
atomvåben-supermagt  til  en
paria?
Den 6. april 2022 (EIRNS)- Mens billederne fra Bucha fejede
hen over USA, gik den erfarne tidligere diplomat Jack Matlock
i et interview imod CNN-segmentet den 4. april: “Jeg deler
mange af disse følelser, men er modstander af tanken om, at vi
kan gøre en stor atomvåbenstat til en paria, at vi ved vores
handlinger faktisk ødelægger de elementer i det pågældende
samfund, som kunne medføre en positiv ændring i fremtiden. Jeg
mener  ikke,  at  det  er  klogt.”  Matlock  samarbejdede  med
regeringen i Moskva som USA’s ambassadør i Sovjetunionen fra
1987-1991, ud over tidligere stillinger på ambassaden i Moskva
i 1974-78.

… Man kan føle afsky over eksempler på “krigens rædsler”, men
spørgsmålet  er,  hvordan  man  kan  gøre  en  ende  på  sådanne
rædsler, argumenterede han. Over for en atommagt skal der ske
en deeskalering gennem faktiske forhandlinger. Enhver anden
fremgangsmåde  fører  til  uovervejede  rædsler.  “At  tro,  at
verden ville drage fordel af at gøre Rusland, en atommagt
svarende  til  USA,  til  en  paria,  tror  jeg  ikke  rigtig
repræsenterer vores interesser i fremtiden. Jeg frygter en
verden af den karakter.”

Matlock foreslog: “Vi ved ikke med sikkerhed præcis, hvad der
skete i forbindelse med disse øjensynlige grusomheder. Og vi
ved bestemt ikke, at de blev beordret fra Moskva.” Han mindede
derefter CNN’s seere om, at NATO’s udvidelse i Europa og den
gradvise stigning i spændingerne mellem de vestlige magter og
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Moskva var frugten af USA’s udenrigspolitik og en fejltagelse,
der kunne undgås.
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